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 شماره 
1742 روزنامه صبح ایران

غیـــر محرمانـــه

رده تیر خورد
ٌ

هانی ک
رئیــس مرکز عملیات پلیــس اطلاعات تهران گفت: در 
ســاعت ۱۳ روز جاری مراســم تدفین یکی از اراذل سطح 
۱ در بهشــت زهــرا در حــال برگــزاری بود که ســایر اراذل و 
اوبــاش نیــز در ایــن مراســم حضــور داشــتند. وی افزود: 
در حیــن انجام این مراســم دو گــروه از اراذل که اختلاف 
قدیمی با هم داشتند با هم درگیر شده که بر اثر درگیری 
مسلحانه یکی از اراذل سطح ۱ ] هانی کرده[با یک گلوله 
بــه پــای چپ و ۴ ضربه چاقو به ســر و کمر مصدوم شــد. 
ســرهنگ راســتی بــا بیــان اینکه تــلاش برای دســتگیری 
عوامل درگیری مســلحانه ادامه دارد و از انتقال مصدوم 

به بیمارستانی در جنوب تهران خبر داد.
 

ترسی برای از دست دادن فالوور ندارم
مصطفــی راغــب، خواننــده پاپ در همایش »نشــان 
ارادت« گفــت: اوایل هواداران در جریان اعتقادات من 
نبودنــد و فکــر می کردنــد دارم نقش بــازی می  کنم.  من 
هیچ وقت ترس از دست دادن فالوور نداشتم، همیشه 
کــه  کســانی  گفتــم امــام حســین)ع( برکــت می دهــد و 

اتمسفرمان با هم یکی است یکدیگر را پیدا می کنیم.
 

یراحی زندانی می شود؟
وکیل مهدی یراحی از قطعیت حکم زندان برای این 
خواننده موسیقی که به طور موقت آزاد است، خبر داد. 
زهــرا مینویــی وکیل مهــدی یراحــی در حســاب خود در 
( نوشــت: »موکلم آقای  شــبکه اجتماعــی ایکــس )توییتر
 مهدی یراحی بر اساس رأی صادره از »شعبه ٢۶ دادگاه 
انقــلاب تهــران« در مجمــوع بــه »۲ ســال و ٨ ماه حبس 
تعزیــری و ٧۴ ضربــه شــلاق تعزیــری« محکوم شــدند. بر 
اســاس مــاده ١٣۴ قانــون مجــازات اســلامی یک ســال از 

حبس ایشان قابل اجرا است. 
 

جریمه ۴۶ میلیارد تومانی 
یــک شــرکت صنایع لبنــی به دلیــل گرانفروشــی و کم 
فروشی محصولات خود محکوم به پرداخت ۴۶ میلیارد 
تومان شــد. پیش از این نیز ســازمان تعزیرات حکومتی 
۲ شــرکت لبنیاتــی را بــه دلیــل گرانفروشــی ۲۲.۵ میلیارد 
تومــان جریمــه کرده بــود. ســازمان تعزیــرات حکومتی از 
محکومیت ۴۶۲ میلیارد و ۱۶۵ میلیون ریالی یک شرکت 
لبنیاتــی بــه دلیــل گرانفروشــی و کــم فروشــی محصولات 

خود خبر داد. 

 

خبــــر

انتشــارات روشــنگران و مطالعات زنان نوشــته اســت: 
»خبــر کوتــاه بود و بــاورش تلــخ و جانکاه. شــهلا لاهیجی 
مدیر سخت کوش و خستگی ناپذیر انتشارات روشنگران، 
بــرای همیشــه بــا این جهــان وداع گفت. شــهلا لاهیجی، 
نویســنده، محقــق، تاریخ پژوه، مترجم و مدیر انتشــارات 
روشــنگران و مطالعــات زنــان، پــس از تحمــل یــک دوره 
بیماری، هجدهم دی ماه دیده از جهان فروبست. شهلا 
لاهیجی انتشارات روشنگران را در سال ۱۳۶۲ پایه گذاری 
کــرد و همــه عمر گرانبــارش را در راه اعتلای فرهنگ و هنر 
ایران بزرگ گام نهاد.« در معرفی بیشتر او نیز عنوان شده 
آمد و در نوجوانی با خانواده به شــیراز نقل مکان کردند. است: »شهلا لاهیجی در اردیبهشت ۱۳۲۱ در تهران دنیا 

او از نوجوانــی به مقاله نویســی در نشــریات پرداخت و در 
ســن ۱۵ ســالگی در رادیو شــیراز به تهیه کنندگی مشــغول 
زنــان نویســنده و  بــا انجمــن جهانــی  بعــد  شــد. مدتــی 
کــرد و بــه عضویــت آن درآمــد. پــس  روزنامه نــگار مکاتبــه 
از مدتــی و در همیــن بــازه زمانــی بــه روش مکاتبــه ای بــا 
دانشگاه آزاد لندن دوره فشرده جامعه شناسی را گذراند. 
از شــهلا لاهیجــی کتــاب دوجلــدی »پژوهشــی در هویت 
تاریخی زنان ایران« با همکاری مهرانگیز کار منتشر شده 
اســت. »تصویــر زن در آثار بهرام بیضایــی« و ترجمه »زن 
در جســت وجوی رهایــی« )فــراز و فــرود جنبــش زنان در 

سوسیال دموکراسی آلمان( از دیگر آثار اوست.« 

شهلا لاهیجی درگذشت

عکسنامه  خبرنگار عکاس حجت سپهوند   نادیده گرفتن کودکان کار سر چهارراه ها که از درس و کلاس جا می مانند، ظلمیست جبران ناپذیر که آینده آنان را به تباهی می کشاند

تجلیل از بازیگر و عکاس پیشکسوت  
عــکاس  و  بازیگــر  اصفهانــی،  کبــر  ا از  تجلیــل  مراســم 
پیشکسوت سینمای ایران با حضور هنرمندان و همکاران 
او در سالن فردوس موزه سینما برگزار شد. در بخش ابتدایی 
این مراسم، مستند »یک اصفهانی در کادر« به روایت فرید 
کبر اصفهانی ساخته شده است، نمایش  صلواتی که درباره ا
داده شد و پس از آن، همکاران پیشین او به صحبت درباره 
ایــن هنرمنــد پیشکســوت پرداختنــد. داریــوش باباییــان 
تهیه کننده با ســابقه سینما در سخنانی اظهارداشت: باید 
از فرید صلواتی، کارگردان این فیلم تشکر ویژه داشته باشم 
زیرا فیلمی را ساخته است که تولید آن از وظایف مسئولان 
کبــر اصفهانی یکــی از افراد  و هنرمنــدان بــه شــمار می رود. ا
حاضر در دریای هنر ایران اســت. بســیاری از افرادی که در 
این مســتند حاضر بودنــد، از میان ما رفتنــد در حالی که از 
آنها تقدیر نشده است. وی با بیان اینکه  ای کاش هر هفته 
یک فرد از میان صنوف خانه ســینما مورد تقدیر قرار گیرد، 
کبر اصفهانی هنرمندی بود که بعدها عکاس شد و  افزود: ا
ایــن موضوع نکته مهمی اســت. زمانی که به مــرور کارهای 
او می پردازیم متوجه می شــویم که کمتر کســی می تواند به 
اندازه او خطر کند. من در آثار بسیاری با اصفهانی همکاری 
داشــتم و بــه خاطر دارم کــه در فیلم »گارد ویــژه« به عنوان 
بــدل کار از تونــل ۱۸ متری و بدون هیــچ امکاناتی به پایین 
پریــد. در ادامه عبدا... اســفندیاری تهیه کننده و نویســنده 
کبر اصفهانی بیان کرد: سال های  سینمای ایران نیز درباره ا
کبر اصفهانی آشــنایی دارم و همیشــه  طولانی اســت که با ا
جویای احوال یکدیگر بوده ایم. ایشــان آراســته به خصایل 
انسانی بسیاری است و همواره از هنر ایشان بهره مند بودیم. 
من معمولا در چنین مراســمی شــرکت نمی کنم اما امروز به 
کبر اصفهانی در موزه سینما  خاطر فرید صلواتی و احترام به ا
حاضر شدم تا از این هنرمند پیشکسوت تقدیر کنیم. امیر 
عابدی عکاس پیشکسوت سینما نیز اظهارداشت: از فرید 
صلواتــی تشــکر می کنــم. زمانی کــه قصد ســاخت این فیلم 
مســتند را داشــت، با من تماس گرفت و به او گفتم موضوع 
کــرده ای. مــن ســی و پنــج ســال  بســیار خوبــی را انتخــاب 
کبر اصفهانی در همان زمان  پیش وارد این حرفه شــدم و ا
پیشکســوت من به حســاب می آمد. امیدوارم چنین آثاری 
کبر  دربــاره ســایر هنرمنــدان نیز ســاخته شــود. وی گفــت: ا
اصفهانی در سبزه میدان اصفهان رشد کرد و بعدها عاشق 
ســینما شــد. آرزو می کنم او همیشــه سلامت باشــد. وزارت 
میراث فرهنگی، بناها و آیین های ملی را به ثبت می رساند، 
کبر اصفهانی نیز از ســرمایه های معنوی  حــال آنکه امثــال ا
این ســرزمین هســتند و جای خوشحالی اســت که وظیفه 
تجلیــل و قدردانی از این بزرگان و ثبت خاطرات آنها را موزه 

سینما برعهده گرفته است. 

پاسداشت

 

وجود ذخایر غنی معدنی ایران این ظرفیت را برای ما فراهم کرده است 
تا با بهره گیری از فن آوری های روز دنیا و یافته های نوین علوم معدن و 
صنایع معدنی و نیز تجربیات پیشگامان آن، گام های موثری در تقویت 
این بخش اقتصادی کشور و دستیابی به افق های روشن برداریم تا 
جایی که بتوانیم سهم قابل توجهی از رشد اقتصادی و درآمد ملی را به 
خود اختصاص دهیم و کشور را از اقتصاد متکی به نفت خارج کنیم .دکتر 
عسکری زاده قائم مقام شرکت معدنی و صنعتی چادرملو در گفت و گویی 
کم بر  با بیان این دیدگاه اظهار داشت :  در شرایط رقابتی تنگاتنگ حا
اقتصاد جهانی، سازمانی موفق است که با استفاده از ظرفیت های و 
فرصت های در اختیار و اعمال مدیریت دانش به مفهوم عام آن بتواند 
بیشترین بهره وری را داشته باشد.قائم مقام چادرملو با اشاره به ظرفیت 
غنی معادن کشور به تشریح مزیت ها نسبی توسعه در این بخش از 
اقتصاد پرداخت و گفت:درآمدزایی از طریق  صادرات محصولات متکی 
به معدن و صنایع معدنی – افزایش سهم بخش معدن و صنایع معدنی 
در تولید ناخالص داخلی – ارتقای فرصت های شغلی در سطوح مختلف 
مهارتی و دانشی- توسعه مناطق کمتر توسعه یافته که عمدتاً معادن در 
اینگونه مناطق واقع شده اند – تقویت سرمایه های اجتماعی با اتکا به 
امکانات این بخش- رقابت پذیر کردن معادن و صنایع معدنی ایران در 
بازارهای داخلی و جهانی از اهم دلایل توسعه در این بخش است   .وی 
در خصوص ضرورت بهره گیری از ظرفیت ها توسعه و پایداری این صنعت 
در کشور تصریح کرد: صنایع معدنی در سراسر جهان شاهد چندین 
روند ادغام بزرگ بوده اند که در پی دستیابی به اهداف مختلفی چون 
کاهش هزینه ها، افزایش بهره وری، و دسترسی به ذخایر معدنی جدید 
بوده است. با تقویت بازارهای معدنی، شرکت های معدنی فعالیت های
M&A  را از سر گرفتند تا توسعه را تسریع کنند و سبد دارایی های خود 
را بهینه سازی نمایند. به نظر می رسد در ایران نیز به مرور راهبرد ارزش 
آفرینی در مقابل افزایش حجم، چابک سازی و تفکیک بخش ها، تمرکز بر 
روی زنجیره ارزش و کاهش هزینه ها با بروزرسانی پرتفوی سرمایه گذاری 
کثر شرکت های بزرگ معدن و صنایع معدنی کشور  متعدد که امروزه در ا
شاهد آن هستیم، از راهبردهایی باشد که در این  بخش باید دنبال نمود. 

چادرملو هم این راهبرد را در ابتدا در سبد سرمایه گذاری های خود دنبال 
نموده و با خروج یا کاهش میزان سهامداری خود در برخی از شرکت ها 
کتساب سهام در برخی دیگر از شرکت ها به دنبال افزایش بازدهی و  و ا
مدیریت بهینه در این گونه سرمایه گذاری ها بوده است.دکتر عسکری 
زاده در ادامه افزود: شرکت معدنی و صنعتی چادرملو همواره تلاش 
کرده است با نگاه توسعه پایدار و متوازن  به فعالیت های تولیدی خود 
بنگرد، از این رو توانسته است علاوه بر تکمیل زنجیره تولید محصولات 
فولادی در جهت تامین زیر ساخت های ضروری توسعه از جمله آب، 
برق، جاده و حمل و نقل نیز اقدامات موثری به عمل آورد .وی تصریح 
کرد: در چند سال گذشته، تامین پایدار سنگ آهن به یکی از معضلات و 
گلوگاه های تحقق اهداف و برنامه های توسعه و تولید صنعت فولاد کشور 
مبدل شده است. از این رو شرکت معدنی و صنعتی چادرملو با سرمایه 
کتشافات و بهره برداری از معادن منطقه در مسیر  گذاری در توسعه ا
توسعه بخش معدن و سپس حلقه های زنجیره فولاد گام برداشت و به 
کتشاف و اماده سازی انومالی های در  منظور نیل به این هدف در حال ا
اختیار و  شناسایی پهنه های جدید سنگ آهن هستیم . در حال حاضر 
این شرکت نسبت به فعالسازی معدن )D19(  با مشارکت مجتمع سنگ 
آهن مرکزی ایران اقدام کرده است که در آینده ای نزدیک بهره برداری 
از این معدن آغاز می شود.همچنین ، ذخیره سنگ آهن آنومالی شماره 
1۰ در ایران مرکزی در قالب قرارداد  مشارکت بخش عمومی و خصوصی 
در اختیار چادرملو قرار گرفته است که ذخیره این آنومالی بر اساس 
مطالعات اولیه معادل ۴۰ میلیون تن سنگ آهن با عیار ۴۴ درصد برآورد 
گردیده و در فاصله ۳۰ کیلومتری مجتمع معدنی چادرملو قرار گرفته است 
.از طرفی سرمایه گذاری های شرکت معدنی و صنعتی چادرملو در توسعه 
متوازن حلقه های زنجیره، موجب شده است تا این شرکت با کمترین 
دغدغه و چالشی، روند تولید فولاد را دنبال کند و در زمره سودآورترین 
شرکت های بزرگ صنعتی و معدنی کشور قرار بگیرد. با این حال، در چند 
سال اخیر، اغلب شرکت های فعال در زنجیره فولاد، با ریسک ها و عدم  
قطعیت هایی در ابعاد کلان مواجه شده اند که سودآوری آن ها را به 

شدت تحت تاثیر قرار داده است.

دکتر عسکری زاده مطرح کرد:

مزیت های نسبی توسعه معادن کشور
عضو هیات انتخاب چهل ودومین جشــنواره بین المللی فیلم فجر به 
ارائــه توضیحاتــی درباره انتخــاب فیلم ها پرداخت. محمدرضا عباســیان 
در گفت وگــو بــا ایرنــا، دربــاره تجربــه حضــور در ایــن هیــات گفــت: فرآیند 
هــر انتخابــی معمــولا بــا چالش هایــی مواجه اســت و طبیعتــا اعضای هر 
هیــات انتخــاب بــرای رســیدن بــه فهرســت نهایــی چالش هایــی جــدی 
بــا هــم دارنــد و دربــاره دیدگاه هــای خــود بحث می کننــد تــا در نهایت به 
اجماع نظــر برســند. وی دربــاره همســویی دیدگاه هــای اعضــای هیــات 
انتخــاب هــم گفت: لااقــل من چنین دیدگاهــی ندارم و فکــر می کنم این 
گــر کســی انتظــار  تنــوع دیــدگاه در اعضــا وجــود داشــته اســت. طبیعتــا ا
داشــته باشــد چهره هــای اپوزیســیونی که حتــی در دوره هایــی حاضر به 
حضــور در جشــنواره هــم نبوده انــد، در ترکیــب هیات انتخاب جشــنواره 
نماینده ای داشــته باشــند، طبیعتا انتظار بی وجهی است. از سوی دیگر 
اینکــه چهره هایــی ماننــد حســین زندبــاف و یــا محمدحســین لطیفی با 
محمدحســین نیرومنــد و روح ا... ســهرابی همفکــر و هم دیدگاه هســتند 
هــم به شــدت اشــتباه اســت. همــه اعضــای حاضــر در هیــات انتخــاب، 
اســتقلال رای داشــته اند و صاحــب دیــدگاه هســتند. برای همــه اعضای 
هــم جنبه های تکنیکی آثــار در کنار جنبه های محتوایــی واجد اهمیت 
بوده اســت. عباســیان با اشــاره به وجود بحث های جدی میان اعضای 
کید کرد: در نهایــت هم در هر هیات انتخابی، فیلم ها  هیــات انتخاب، تا
کثریت آرا انتخاب می شوند و جمع بندی صورت می گیرد. دبیر  براساس ا
، درباره موارد مطرح شــده درباره ســهم بالای  اســبق جشــنواره فیلم فجر
فیلم هــای ارگانــی و ســازمانی در دوره های اخیر جشــنواره فیلم فجر هم 
گفت: این یک واقعیت اســت که عمده فیلم هایی که در ســینمای ایران 
تولیــد می شــود، بــا ســرمایه نهادهــای دولتــی به مرحلــه تولید می رســد. 
غ از این مســاله، معتقدم در جشنواره امسال برخلاف جشنواره سال  فار
گذشــته، فیلم هــای بخــش خصوصی درخواســت بیشــتری بــرای حضور 
در جشــنواره داشــتند امــا واقعیــت تلــخ این بــود که بســیاری از ایــن آثار 
اســتانداردهای لازم محتوایی برای حضور در جشــنواره فجر را نداشتند. 
وی افــزود: در مجمــوع آنچه به عنوان فهرســت نهایی جشــنواره معرفی 
شــده، ترکیبی از فیلم های خصوصی و ســازمانی اســت و این نکته را هم 
کیــد می کنــم که اصلا ســازنده آثار مدنظــر هیات انتخاب نبوده اســت.  تا
ک انتخاب  یعنی اینکه فیلم محصول کدام بخش است، اصلا برای ما ملا
نبوده اســت. کمااینکه از بخش خصوصی هم امسال فیلم های خوبی را 

در جشنواره خواهیم دید. 
این عضو هیات انتخاب درباره فیلم بهشت تبهکاران که سال گذشته 
هم توســط هیات انتخاب دیده شــده بود و طبق فراخوان امکان حضور 
در جشــنواره را نداشته است هم توضیح داد: درباره این موارد دبیرخانه 
می تواند توضیحات دقیق تری بدهد اما نکته اصلی این اســت که در هر 
دوره از جشنواره این اتفاق رخ می دهد که نسخه برخی از فیلم ها آن قدر 
با زمان کوتاهی به دســت هیات انتخاب می رسد که امکان ارزیابی آن ها 
وجــود ندارد. این اتفاق ســال گذشــته درباره چند فیلــم رخ داده بود که 
امســال نســخه کامل آن ها بازبینی شــد و بهشــت تبهــکاران از میان آنها 
انتخاب شده است. دو فیلم دیگر که همین شرایط را داشتند نتوانستند 

نظر هیات انتخاب را جلب کنند. 
عباســیان دربــاره غیبــت فیلمســازانی ماننــد مهــران مدیــری، رامبــد 
جــوان و حســین دومــاری در فهرســت هیــات انتخــاب هم توضیــح داد: 

طبیعتا همه فیلم هایی که هیات انتخاب موردبازبینی قرار داده از آثاری 
بوده انــد کــه فرآیند تولیدشــان به پایان رســیده بود و عدم حضــور آنها در 
فهرســت نهایــی به دلیل عــدم جمع بندی اعضا برای حضــور آن ها بوده 
است. آثار فیلمسازانی که به آنها اشاره کردید هم در هیات انتخاب دیده 
شــد و به دلیل جمیع جوانب برای حضور در جشــنواره انتخاب نشدند. 
بــرای انتخــاب یــک فیلم هم محتــوای آثار مــورد توجه بوده اســت و هم 
کیفیــت ســینمایی آنها. ممکن اســت در رد شــدن یک فیلم هــر دو مورد 
تاثیر داشــته باشد و درباره برخی آثار شاید یکی از جنبه ها تاثیر بیشتری 

داشته است. 
این عضو هیات انتخاب درباره دخالت دبیر جشنواره و یا توصیه های 
کید کرد: به هیچ عنــوان در فرآیند  بیرونــی دیگــر به هیات انتخاب هــم تا
فعالیــت هیات انتخاب هیچ گونــه توصیه ای وجود نداشــت و همان طور 
کــه اشــاره کــردم ترکیبــی از عناصــر مرتبط با کیفیــت فنــی و محتوایی آثار 
مدنظر اعضای هیات انتخاب بوده اســت تا فیلم هایی برازنده جشنواره 

فجر انتخاب شوند. 
وی دربــاره ســهم فیلم هــای دفاع مقدســی در جشــنواره امســال هــم 
توضیــح داد: اینکــه گمانه زنی هایی درباره ســهم بالای ایــن آثار در برخی 
رســانه ها مطــرح شــده بــود، بیشــتر کارکــرد رســانه ای داشــته و در عمــل 
این گونــه نبــوده اســت کــه بــرای حضور یــا عدم حضــور تعداد مشــخصی 
فیلم دفاع مقدســی در جشــنواره برنامه ریزی خاصی شــده باشد. برخی 
از فیلم های دفاع مقدســی هم بوده اند که طبق همان نکات ســاختاری 
و یــا محتوایــی، از نظــر هیات انتخــاب برای حضور در جشــنواره انتخاب 
نشــدند. هیــچ قاعــده ای بــرای پذیــرش تعــداد مشــخصی از فیلم هــا در 

ژانرهای مختلف در جشنواره نداشتیم. 
عباســیان در پایــان دربــاره کیفیــت فیلم هــای راه یافتــه بــه جشــنواره 
چهــل ودوم هــم گفت: در مجمــوع معتقدم وضع ســینمای ایــران وضع 
خوبــی نیســت. به خصوص از منظر محتوا، مجموع فیلم های ســینمای 
ایــران آن کیفیتی را که باید داشــته باشــند، ندارنــد و معتقدم برآیند کلی 
حرکــت ســینمای ایــران از منظــر محتوایــی رو بــه افول اســت. بخشــی از 
ایــن ماجــرا می توانــد تحت تاثیــر سیاســت گذاری ها باشــد امــا بخشــی از 
آن هم متوجه فیلمســازان اســت. تعــداد فیلم های عمیقــی که منجر به 
جریان ســازی های فرهنگــی شــوند، هر ســال کمتر می شــود و بــه همین 
دلیل معتقدم سینمای ایران از نظر محتوایی سال به سال فقیرتر شده 

است. 

توضیحات عضو هیات انتخاب درباره فیلم های »فجر ۴۲«
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